
 

 

Geachte aanwezigen, 

Vandaag staan we stil bij het heugelijk feit dat de stichting Natuur en 

Landschap Zwijndrechtse Waard en ook de Vereniging Arboretum Munnike 

Park 35 jaar bestaan.  

Het leuke van zo’n jubileum dat je als organisatie vaak de schijnwerpers 

weer op je gericht krijgt en veel mensen elkaar ontmoeten. Dat de 

schijnwerpers weer op de  doelstellingen van de stichting komen te staan 

is goed. Immers de doelstellingen van de stichting zijnde: 

 Natuureducatie en het waken over (behouden) van de Natuur in de 

Zwijndrechse Waard.  

is actueler dan ooit!!! 

Het ’t Weetpunt is daarbij de plaats is waar vrijwilligers en de bevolking 

elkaar ontmoeten.  

Dat de schaarse natuur in de Zwijndrechtse waard nog steeds aandacht 

behoeft blijkt ook uit het feit dat de gemeente met name de laatst jaren 

steeds actiever is in het vergroenen van dit zo stedelijke gebied. De 

wethouder zal daar ongetwijfeld nog verder op ingaan. 

Maar goed nog even terug na de historie. De eerste ideeën voor het 

bebossing / Arboretum en een bezoekerscentrum  ontstaan in november 

1983 als de junior kamer een presentatie houdt onder de titel “Global 

Forest” project in Zwijndrecht. Het duurt dan tot november 1987 voordat 

het er snelheid in het proces begint te komen. Dan roepen de heren Anton 

van der Ploeg en Piet van Leeuwen een groepje mensen uit om te praten 

over de plannen voor een arboretum en een informatiecentrum. Het 

eerste idee voor een informatiecentrum gaat nog uit van de verbouwing 

van de oude schuur. Deze schuur was een restant van de oude boerderij 

die hier gevestigd was. Dan gaat het snel. Hoe, mooi is het om te kunnen 

melden dat sedert vorig jaar van Leeuwenbuizen (in de geest van dhr van 

leeuwen)  sponsor van het plein voor het weetpunt is. 

Op 23 februari 1989 passeert  de akte van de vereniging Arboretum 

Munnike Park bij de notaris. Daarna volgt in 1990 de oprichting van de 

stichting natuur en Landschap Zwijndrechtse waard. We zijn hier dus 

eigenlijk op het jubileum de van VAMP volgend jaar heeft de stichting haar 

feestje!!! 

Dat natuureducatie altijd een belangrijke plaats heeft gehad binnen de 

stichting blijkt uit het feit dat de stichting in oprichting al in 1989 een, 



 

 

mede door Lidy van de Lans, opgestelde nota “natuur-educatie” naar de 

gemeente Zwijndrecht stuurt. Bij het leggen van de eerste balk voor het 

weetpunt in september 1990 meldt de wethouder dat de gemeente 

Zwijndrecht een leerkracht voor 20 uur in de week gaat aanstellen.  

Betrokkene  gaat de scholieren in het nieuwe informatiecentrum les geven 

over Natuur en Milieu. In de afgelopen jaren hebben, mede dank zij de 

inzet van de schoolgidsen, meer dan 70.000 jongeren met  “Natuur en 

Milieu” kennis gemaakt.  Jaarlijks bezoeken circa 5000 basisscholen 

jongeren het weetpunt. Een resultaat om trots op te zijn. 

In het begin lag de nadruk op het gebied rondom het weetpunt en het 

arboretum. Echter het voornemen van de gemeente Zwijndrecht om een 

vuilstort in de polder de Hooge Nesse te maken leidde tot veel protest uit 

de bevolking uit Nederhoven. Gevolg was het ontstaan van de stichting 

“de Schone Nesse”. De stichting voert het verzet tegen de vuilstort en de 

latere komst van de hoge snelheidslijn aan. In het boekje “25 Seizoenen 

Waard” wordt gemeld dat Anton van der Ploeg en Theo Slijkerman, 

destijds voorzitter en penningmeester van de Stichting Natuur en 

landschap Zwijndrechtse Waard, op persoonlijke titel de actiegroep 

steunden. Zij wilden voorkomen dat hun betrokkenheid bij het verzet de 

relatie tussen de stichting en de vele instanties waarmee zijn van in 

gesprek waren over het Landsschapsstructuurplan voor de Zwijndrechtse 

Waard zou verstoren.  Het vuilstort is er uiteindelijk niet gekomen de HSL 

wel.   

Sinds 2015 is de Stichting de Schone Nesse onderdeel van de stichting 

Natuur en landschap Zwijndrechtse waard. Zij vormen de werkgroep 

Natuurbeheer. Door de vrijwilligers van werkgroep wordt de Hooge Nesse 

en de Veerplaat  op een natuurvriendelijke wijze onderhouden. Dit 

resulteert in een mooi wandelgebied naast de oude Maas, waar zeker bij  

mooi weer intensief door de inwoners van Zwijndrecht gebruik wordt 

gemaakt. 

In het weetpunt  is een fraaie expositie over de afgelopen 35 jaar ; Tine 

en Jacq dank voor het bij elkaar zoeken en presenteren van het materiaal. 

Als je het boekje “25 Seizoenen Waard” doorleest  over het jubileum van 

10 jaar gelden, valt het op dat de persoonlijke  betrokkenheid van de 

vrijwilligers groot is. Veel vrijwilligers die toen bij waren betrokken zijn er 

nog steeds. Dat is goed en geeft aan dat u zich hier thuis voelt. Echter om 

als stichting te kunnen overleven is verjonging een absolutie voorwaarde. 

U allen hier aanwezig zijn fantastische ambassadeurs van zowel de VAMP 

en de Stichting. Probeer om vanuit die ambassadeurrol ook nieuwe en dan 



 

 

vooral ook jonge mensen op één of andere wijze te werven voor het werk 

wat wij hier doen. 

Ik wens u allen nog een gezellige middag en alvast eet smakelijk bij het 

diner. 

Geef nu het woord aan de wethouder. 

 


